
ZÁPIS 

 

ze 4. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2024, která se 

konala dne 9. dubna 2024 od 14:00 hodin v Lékařském domě 

 

• Jako hosté vystoupili s prezentací ke standardizaci, resp. parametrizaci zdravotnické 

dokumentace prof. Dušek a dr. Zvolský (z ÚZIS), dr. Papáč (oddělení DRG IKEM) a 

náměstek MZ Foltýn. Představili předsednictvu obecné standardy propouštěcí 

hospitalizační zprávy a minimální datové standardy ve verzi 1. Požádali o ČLS JEP o 

podporu a záštitu realizace (do konce roku 2025) 

• Sekretariát ČLS JEP přijal do 31. 3. 2024 celkem 12 návrhů odborných společností na 

udělení Ceny JEP pro rok 2024. Předseda ČLS JEP shrnul obecné zásady pro výběr 

vhodného laureáta a vyhlásil 1. kolo elektronické volby v termínu 11. – 14. 4. 2024. 

Druhé kolo bude následovat dle domluvy. 

• K žádosti o založení nové OS Klinická psychosomatika se od minulé schůze sešly 

další podrobnější zdůvodnění, stanoviska k chování zúčastněných stran konfliktu mezi 

současným a minulým vedením Společnosti psychosomatické medicíny ČLS JEP i 

názory na vznik nové odborné společnosti. Sekretariát rozešle na vědomí konkrétní 

zprávy, aby v květnu mohlo předsednictvo již definitivně rozhodnout o žádosti. 

• Tříčlenná delegace IFMSA (International Federation of Medical Students' 

Associations) seznámila předsednictvo s náplní činnosti české pobočky studentské 

organizace, která si klade za cíl dobrou přípravu mediků na budoucí povolání formou 

stáží i účastí v projektech pro veřejnost i pro vlastní členy. Podepsané memorandum o 

spolupráci předpokládá především vzájemnou výměnu informací a pomoc v oblasti 

public relations. 

• Prof. Škrha i další se vyjadřovali kriticky k návrhu změny vyhlášky č. 397/2020 Sb., 

která přináší zejména záměr zrušit některé povinné teoretické kurzy a zavádí možnost 

volitelnosti a následné variability struktury povinné odborné praxe. Některé naše 

odborné společnosti zaslaly své připomínky rovnou na MZ ČR. 

• Dr. Šebková informovala, že po několikaleté snaze konečně schválilo MZ ČR úpravu 

vzdělávacího programu Pediatrie, která umožní, aby si po základním kmeni mohl 

uchazeč vybrat nemocniční pediatrii nebo praktické lékařství pro děti a dorost.  



• Prof. Svačina shrnul základní informace k likvidaci Purkyňovy lékařské společnosti 

s.r.o., zapsané v OR dne 18.12.2004 u Městského soudu v Praze, jejímž jediným 

společníkem je ČLS JEP, z.s. Společnost za celou dobu své 20leté existence neprováděla 

téměř žádnou činnost, proto se navrhuje její vstup do likvidace a jmenování likvidátora, 

který záležitost administrativně vyřídí; nepředpokládají se problémy s likvidací. 

 


